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Vanaf deze maand start Monnique Haak met 
een nieuwe reeks van haar rubriek ‘Ouders 
uit Indië’. Dit keer vertelt straatvoet- 
balster Rocky Hehakaija (1984, Uithoorn). 
Zij heeft een Molukse vader en een Neder-
landse moeder. Haar vader werd geboren 
op Nederlands-Nieuw-Guinea en bracht zijn 
jeugd door in de stad Kaimana. Hij kwam  
op 12-jarige leeftijd naar Nederland. 

U bent de winnaar van het recente televisie-
programma Wie is de Mol. Gefeliciteerd.  
Hoe is het met u? Uw manager vertelde dat 
ik als eerste van een aantal interviews voor 
vandaag bij u op het programma stond.  
‘Ik heb gesport, ik kom echt net binnen. 
Sport is altijd het eerste wat ik doe. Er is 
genoeg te doen, maar dat is prima en ik 
kijk ernaar uit. De dag is begonnen.’ 

U doneerde de geldpot van Wie is de Mol 
aan uw stichting Favela Street. Vertel. ‘Als  
jong meisje speelde ik al voetbal op hoog 
niveau. Het ging allemaal goed, ik bereikte 
zelfs Jong Oranje. Tot ik op mijn 22e werd 
afgekeurd voor voetbal vanwege een knie-
blessure. Opeens moest ik een ander plan 
bedenken. Wat wilde ik doen? Ik dacht 
terug aan een ervaring van een aantal jaren  
eerder. Op mijn 18e ben ik voor een tele-
visieprogramma voor het eerst terechtge-
komen in een sloppenwijk. Daar merkte ik  
hoeveel het simpele spelletje voetbal kan  
doen voor mensen. Door te voetballen, kun  
je connectie maken. Voetbal kan daarnaast 
ook hoop geven, als je er zelfvertrouwen 
door krijgt. Want wat doet het met het zelf-
beeld van mensen om op te groeien in een 
sloppenwijk? Je voelt je zomaar een twee-
derangs- of derderangsburger. Ik besloot 
om voetbal in te gaan zetten voor een 
ander. In 2014 ging ik terug naar die slop-
penwijk in Rio. Daar is de stichting Favela 
Street gestart. Ik wilde die jongens en mei-
den daar positieve rolmodellen geven.’  

Door deze stichting kwam u in 2017 terecht 
op de BBC 100 Women lijst voor inspire-
rende en vernieuwende vrouwen. Had u 
ooit gedacht zoveel invloed te hebben?  
‘Nee, totaal niet. Dat had ik van tevoren 
nooit verwacht. Je kunt altijd meer dan je 
denkt. Pippi Langkous zei het al: Ik heb het  
nog nooit gedaan, dus ik denk dat ik het  
wel kan. Dat is ook mijn motto. Daar geloof  
ik heilig in. Dat geldt niet alleen voor mezelf,  
maar ook voor de ander. Het idee is dat je 

ergens met een open mindset in gaat. Dat 
brengt een hele andere energie mee dan  
kijken vanuit vooroordelen of beperkingen.’  

Wat doet u met deze invloed? ‘Het opent 
deuren. Je wordt serieuzer genomen. Het is 
hetzelfde als winnaar worden van Wie is de 
Mol. Het geeft je erkenning voor het werk  
wat je doet. Daar zit meteen ook een valkuil 
in. Het werk van Favela Street moet niet te 
veel aan mij als persoon blijven hangen.  
Er kan mij iets overkomen natuurlijk, dan zou 
het niet meteen afgelopen moeten zijn met 
het werk. We zijn daarom binnen de stich-
ting ook andere mensen aan het opleiden.’ 

U bent zelf een vrouwelijke voetballer. Hoe 
is dat begonnen? ‘Het is allemaal begonnen  
bij mijn Molukse vader. Hij speelde overal 
en altijd voetbal, in de zaal en op het 
veld. Als klein meisje ging ik altijd met 
hem mee. Volgens mijn ouders was ik 
als kind al niet weg te slaan bij het veld.’  

Hoe ontdekte u dat u zo goed kon voetbal-
len? ‘Ik voetbalde altijd bij ons in de buurt 
en merkte al snel dat ik beter kon voetballen  
dan de anderen. Daarna merkte ik  
het op school bij het schoolvoetbal, ook  
daar kon ik niet alleen de meisjes, maar  
ook de jongens verslaan. Ik ben op mijn  
dertiende van handbal afgegaan en op  
voetbal gegaan. Er was op dat moment 
wel een meidenteam, maar al snel bleek 
dat ik meer uitdaging nodig had, het was 
niet het niveau waaraan ik mij kon optrek-
ken. Daarom heb ik altijd bij de jongens 
gevoetbald.’

Wie was vroeger uw grote held? ‘Mijn 
vader. Hij is er sinds een paar jaar niet meer,  

maar van mijn vader heb ik vroeger leren 
voetballen.’ 

Vertelt u eens meer over uw vader. ‘Hij is 
geboren op Nederlands-Nieuw-Guinea, 
het huidige Papoea. Hij is opgegroeid in de 
havenplaats Kaimana, ten zuiden van het 
schiereiland Fak-Fak. Later is het gezin naar 
Nederland gekomen, mijn vader was toen 
twaalf jaar oud. Ze kwamen met de tweede 
golf Molukkers mee naar Nederland.’  

Wat is de invloed van uw vader op u, 
denkt u? ‘De invloed van mijn vader op 
mij zit vooral in het oog hebben voor een 
ander. Ik herinner mij dat hij als ouder een 
keer mee ging met een schoolkamp op de 
basisschool, iedereen wilde bij hem in de 
groep. Dat is een voorbeeld van hoe mijn 
vader was. Hij was heel rustig, maar je kon 
ook echt jezelf zijn bij hem. Hij liet ieder-
een in zijn of haar waarde. Mijn vader had 
nooit een oordeel over een ander. Dat vind 
ik vooral bijzonder, omdat hij in zijn leven 
vaak wel met vooroordelen is benaderd. 
Als Moluks gezin kwamen ze na aankomst 
in Nederland in Epe terecht. Veel gezin-
nen hadden toch hun oordelen klaar over 
‘die Molukkers’, onbewust vaak, maar het 
doet toch iets met je zelfvertrouwen en je 
kijk op de wereld als je zoiets meemaakt.’ 

Bent u ooit afgereisd naar de plek waar 
uw vader opgroeide? ‘In 2012 ben ik nog 
samen met mijn vader, broer en tante naar 
Papoea geweest. Mijn vader wilde daar 
graag zijn jeugd in Kaimana aan mij en mijn 
broer laten zien. De hele reis was zo bijzon-
der om mee te maken, zo overweldigend. 
De natuur natuurlijk, maar ook het feit dat 
het hele leven daar zo anders is als hier. 
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Ik heb een voetbalclinic mogen geven 
bij de club waar mijn grootvader vroeger 
voetbalde. Als je op dat moment beseft 
dat je vader daar vandaan komt en dat je 
er zelf ook had kunnen opgroeien, is dat 
een overweldigende gedachte.’ 

Stel dat u daar was opgegroeid, was uw 
leven dan anders gelopen, denkt u? ‘Dat 
idee heb ik wel. Sowieso ben ik een vrouw 
die gek is op voetbal, wat nog vaak genoeg 
als niet ‘normaal’ wordt gezien. Daarnaast 
ben ik ook nog eens lesbisch. Ik besef dat 
ik in die zin anders ben. Dat besef doet toch  
iets met je zelfbeeld, hoe sterk je soms ook  
in je schoenen staat. Dat is ook precies 
waarom ik mijn stichting Favela Street heb 
opgericht. Er zijn zoveel jongeren op de  
wereld, vooral ook meisjes, die voor hun 
gevoel anders zijn, zich zelfs achtergesteld  
voelen. Voor hen is het heel moeilijk om van- 
uit zo’n positie de motivatie en het zelfver-
trouwen te hebben om omhoog te klimmen.  
Probeer los te komen van die vooroordelen.’ 

Uw vader is er niet meer. Wie zijn nu uw 
voetbalhelden? ‘Grote helden zijn dan toch 
de jongeren met wie ik werk. Het geeft  
zoveel voldoening en plezier om te zien dat 
ze het idee van ‘er niet toe doen’ toch kun-
nen omdraaien. Bovendien vind ik het heel  

belangrijk om ze zelf te laten ontdekken  
dat ze er mogen zijn. Ik weet dat het kan,  
die positieve kant heb ik altijd in mij gehad.  
Ik ben daar blij mee en wil het graag delen.’  

U bent er met uw stichting nu al voor veel 
jongeren in sloppenwijken. Er zijn alleen 
nog geen projecten in Azië. Kunnen we 
in de toekomst een project van uw stich-
ting op de Molukken verwachten? ‘Ik ben 
in gesprek met een partij om eventueel die 

HALIN-VEILING VOOR 
HET GOEDE DOEL 

Stichting HALIN verleent sinds jaar en dag 
financiële ondersteuning aan landgenoten 
in Indonesië. Geheel op eigen kracht en 
zonder overheidssubsidie verricht deze 
stichting in stilte veel nuttig werk voor hen 
die na de oorlog en bersiap-periode in 
Indonesië bleven wonen, vaak in behoeftige 
omstandigheden. Ten behoeve van deze 
activiteiten veilen wij een aantal kunstwerken 
uit het bezit van HALIN, uiteraard met de 
bedoeling zo veel mogelijk geld binnen te 
halen voor het nuttige werk van de stichting.

De totale opbrengst van de veilingen is 
dit keer niet gestegen en blijft € 11.876,-. 
Voor deze keer hebben wij een schitterend  
platenboek in de aanbieding, namelijk de 
Stedenatlas Nederlands-Indië. Deze atlas 
van J.R. van Diessen en R.P.G.A. Voskuil 
uit 1998 bevat 88 stadsplattegronden uit 
Nederlands-Indië en 7 uit Nederlands-
Nieuw-Guinea. Compleet met straatnamen- 

register van Batavia, Bandoeng, Semarang,  
Soerabaja en Malang. Totaal 160 pagina’s  
in een gekartonneerde band, 25 x 34,5 cm.  
Wilt u in het bezit komen van deze fraaie 
atlas in nieuwstaat, dan kunt u als gebrui-
kelijk per post of per e-mail een bod uit-
brengen. Biedingen vanaf € 60,- worden  
in overweging genomen en deze kunt  
u tot uiterlijk 1 juni 2021 sturen naar 
ons adres, t.a.v. Redactie Pelita Nieuws,  
Nienoord 13, 1112 XE  Diemen, of via 
e-mail naar info@pelita.nl, onder vermel-
ding van uw naam, adres en eventueel tele-
foonnummer. De werken worden toege-
wezen aan de hoogst biedende. Bij gelijke  
biedingen laten wij het lot beslissen. En 
nogmaals, de opbrengst komt geheel ten 
goede aan het werk van Stichting HALIN. 

Indien u zich wilt opgeven als donateur 
voor bijvoorbeeld een periodieke bijdrage 
of als u meer wilt weten over de werkzaam-

  
55

heden van de Stichting, dan kunt u telefo-
nisch contact opnemen alleen op dinsdag-
middagen: telefoonnummer 070-3461285. 
Als u het werk van de Stichting HALIN wilt 
ondersteunen dan kunt u een bijdrage over-
boeken ten gunste van ING Bankrekening: 
NL81INGB0000000308 ten name van de 
Stichting HALIN te ‘s-Gravenhage.

kant op te gaan. We gaan samen kijken of 
we op Ambon in de toekomst kunnen star-
ten met een project. Onze stichting begon 
met projecten in Rio, Brazilië, omdat dat 
natuurlijk het voetballand van de wereld is. 
Inmiddels zijn we actief in meer landen in 
Zuid- en Midden-Amerika en Afrika, maar 
nog niet in Azië, dat klopt. Toch is die 
droom er wel. Als we op Ambon ooit voet 
aan wal kunnen zetten met onze stichting 
Favela Street, is voor mij de cirkel rond.’ 


